
 

 

Protokół z XXXVI sesji Rady Powiatu Braniewskiego w dniu 06 czerwca 2022 roku. 

 

Ad. 1 Otwarcie obrad i stwierdzenie ich prawomocności. 

 

Obrady o godzinie 09:00 otworzył Przewodniczący Rady Powiatu Pan Ł.Korneluk 

na podstawie listy obecności, która stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, stwierdził 

prawomocność obrad, lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. W sesji 

uczestniczyło 13 radnych.  

 

Ad. 2 Przedstawienie porządku obrad oraz przegłosowanie wniosków o jego uzupełnienie lub 

zmianę. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad (załącznik nr 3) i zapytał czy są wnioski 

o jego uzupełnienie lub zmianę. Wniosków nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad. 

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie ich prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad oraz przegłosowanie wniosków o jego uzupełnienie lub 

zmianę. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Powiatu Braniewskiego.  

4. Sprawozdanie Starosty Braniewskiego z prac Zarządu Powiatu w okresie od ostatniej 

sesji Rady Powiatu. 

5. Podjęcie uchwały RP. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Braniewskiego na lata 2022 – 2029. 

6. Podjęcie uchwały RP. w sprawie zmian w budżecie Powiatu Braniewskiego na rok 

2022. 

7. Podjęcie uchwały RP. w sprawie w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy 

społecznej na obszarze Powiatu Braniewskiego. 

8. Sprawy bieżące. 

9. Zakończenie obrad. 

 

Ad.3 Przyjęcie protokołu XXXV sesji Rady Powiatu Braniewskiego. (załącznik nr 4) 

 

Radni nie mieli uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Ad.4 Sprawozdanie Starosty Braniewskiego z prac Zarządu Powiatu w okresie od ostatniej sesji 

Rady Powiatu. (załącznik nr 5) 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do przedstawionego sprawozdania. 

 

 



Radny, A. Mieczaniec zapytał o spotkania Starosty Braniewskiego z: Zarządem 

Stowarzyszenia Szlak Świętej Warmii, Wiceministrem Aktywów Państwowych i Sekretarzem 

Komitetu Ekonomicznego Rady Ministrów, Andrzejem Śliwką, Szefem Gabinetu Politycznego 

Ministra Michała Cieślaka z Kancelarii Premiera Rady Ministrów, Szymonem Stachowiakiem 

i Starostą Bartoszyckim Janem Zbigniewem Nadolnym, Sekretarzem stanu w Ministerstwie 

Kultury i Dziedzictwa Narodowego, Jarosławem Sellinem. Jednocześnie Radny zwrócił się do 

Starosty o przedstawienie krótkich informacji dotyczących w/w spotkań. 

Starosta, K. Motyka przedstawił informacje dotyczące poszczególnych spotkań: 

1. W dniu 20.04.22 r. odbyło się spotkanie robocze Zarządu Stowarzyszenia Szlak Świętej 

Warmii. Samorządowcy spotkali się w Starostwie Powiatowym w Olsztynie, by 

omówić dotychczasowe działania i zaplanować dalszą pracę. Rozmowy dotyczyły 

m.in.: stanu procesu rejestracji stowarzyszenia, projektu regionalnego znaku 

towarowego "Kunsztyk warmiński", opracowania programu rozwoju stowarzyszenia. 

Szlak Świętej Warmii medialnie już jest wypromowany. Czas na kolejne działania, tym 

razem gospodarcze. W planach jest wytyczenie szlaku i przygotowanie wokół niego 

atrakcji dla całych rodzin. Należy wypracować rozwiązania pod kątem turystyki i małej 

przedsiębiorczości. Oprócz promowania Warmii, należy realizować działania, dzięki 

którym przedsiębiorcy i gminy będą zarabiać. To w następstwie będzie pozytywnie 

wpływało na rozwój gospodarczy regionu i zapobiegało odpływowi mieszkańców. 

2. Dnia 04.04.2022 r. odbyło się spotkanie z Sekretarzem stanu w Ministerstwie Kultury i 

Dziedzictwa Narodowego Panem Jarosławem Sellinem o potrzebie wsparcia wielu 

zadań takich jak: renowacja elewacji i dachu historycznego budynku Collegium 

Hosianum; pracach konserwatorsko-remontowych kościoła św. Krzyża i kościoła św. 

Antoniego w Braniewie; remont kościoła św. Mikołaja we Fromborku- wszystkie te 

obiekty są wpisane do rejestru zabytków.  

3. 13 kwietnia 2022 roku odbyło się spotkanie z Szymonem Stachowiakiem, Szefem 

Gabinetu Politycznego Ministra Michała Cieślaka z Kancelarii Premiera Rady 

Ministrów i Starostą Bartoszyckim Janem Zbigniewem Nadolnym. W trakcie spotkania 

rozmawiano m.in. o współpracy rządu z samorządami w ramach Rządowego Funduszu 

Polski Ład: Programu Inwestycji Strategicznych, możliwości rozwoju Powiatu 

Braniewskiego w kontekście budowy drogi morskiej łączącej Zalew Wiślany z Zatoką 

Gdańską oraz o współpracy Powiatu Braniewskiego z Powiatem Bartoszyckim. 

4. W dniu 25.04.2022 r. w Starostwie Powiatowym w Braniewie gościł Wiceminister 

Aktywów Państwowych i sekretarz Komitetu Ekonomicznego Rady Ministrów Andrzej 

Śliwka. Głównym tematem spotkania było omówienie tematu możliwości 

rekompensaty finansowej z tytułu utraconych przez samorząd dochodów, związanych z 

opłatami za zajęcie pasa drogowego. Chodzi o wysokość stawek i opłat za zajęcie pasa 

drogowego, w wydanych w latach 2014- 2015 decyzjach na umieszczenie w pasach 

drogowych urządzeń infrastruktury technicznej, niezwiązanej z potrzebami zarządzania 

drogami lub potrzebami ruchu drogowego. Opłaty za zajęcia pasa drogowego, 

pochodzące z decyzji wieloletnich są uwzględnione w planach finansowych budżetu 

Powiatu Braniewskiego. Dochody z tego tytułu przeznaczane są na realizację zadań 

statutowych samorządu, głównie na bieżące utrzymanie, naprawę oraz przebudowy 

dróg powiatowych. Utrzymanie we właściwym stanie technicznym sieci drogowej jest 

niezwykle istotne z punktu widzenia bezpieczeństwa ruchu a więc ma bezpośredni 

związek ze zdrowiem i życiem uczestników ruchu drogowego. Możliwość skutecznej, 

bezpiecznej komunikacji i transportu jest podstawową potrzebą lokalnej społeczności. 



Rozmawiano także o planowanych inwestycjach i remontach w powiecie oraz 

kwestiach związanych z handlem detalicznym na wsi. Minister Andrzej Śliwka 

opowiedział o nowo powstającym holdingu – Krajowej Grupie Spożywczej, w skład 

którego wchodzić będzie także spółka Elewarr. Ponadto minister zapewnił o wsparciu 

Powiatu Braniewskiego w jego rozwoju oraz pomoc w realizacji projektowanych przez 

Zarząd Powiatu przedsięwzięciach inwestycyjno-remontowych.  

Ad.5 Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Braniewskiego na lata 2022 – 2029. (załącznik nr 6) 

Przewodniczący Rady poinformował, że powyższy projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie przez Komisję Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Powiatu Rady Powiatu 

Braniewskiego. (załącznik nr 7) 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i zapytał czy są do niego uwagi. Radni nie 

mieli uwag, w związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jego 

przyjęcie, głosowało 12 radnych, co stanowi załącznik nr 8. 

za –      13                  przeciw –  0            wstrzymało się – 0                 nie głosowało-0 

 

Uchwała została przyjęta - Nr XXXVI/255/22. 

 

Ad.6. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w budżecie Powiatu Braniewskiego na 

rok 2022. (załącznik nr 9) 

Przewodniczący Rady poinformował, że powyższy projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie przez Komisję Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Powiatu Rady Powiatu 

Braniewskiego. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i zapytał czy są do niego uwagi. Radni nie 

mieli uwag, w związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jego 

przyjęcie, głosowało 12 radnych, co stanowi załącznik nr 10. 

za –      13                  przeciw –  0            wstrzymało się – 0                 nie głosowało-0 

 

Uchwała została przyjęta - Nr XXXVI/256/22. 

 

Ad.7. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy 

społecznej na obszarze Powiatu Braniewskiego. (załącznik nr 11) 

Przewodniczący Rady poinformował, że powyższy projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie przez Komisję Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Powiatu Rady Powiatu 

Braniewskiego. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i zapytał czy są do niego uwagi. Radni nie 

mieli uwag, w związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jego 

przyjęcie, głosowało 12 radnych, co stanowi załącznik nr 12. 

za –      13                  przeciw –  0            wstrzymało się – 0                 nie głosowało-0 



Uchwała została przyjęta - Nr XXXVI/257/22. 

 

Ad.8. Sprawy bieżące. 

Radny, A. Mieczaniec przedstawił następujące tematy: 

1. Na posiedzeniu ostatniej sesji Rady Powiatu Wicestarosta, M. Kudliński przedstawił 

informacje dotyczącą  złożenia przez Starostwo Powiatowe 5 wniosków w ramach II 

edycji Programu Inwestycji Strategicznych Polski  Ład na łączną kwotę 24 mln zł. 

Samorządy. W ramach naboru samorządy mogły złożyć trzy wnioski o dofinansowanie 

Otrzymaliśmy dofinansowanie na 2 wnioski dotyczące infrastruktury drogowej oraz 

dofinansowanie na wniosek dotyczący modernizacji boiska przy ZSZ w Braniewie. Czy 

złożenie 5 wniosków było  błędem czy celowym zabiegiem, mającym na celu 

otrzymanie większych środków. W prasie możemy także przeczytać o sytuacji, gdzie 

zaplanowane przedsięwzięcia będą w większości realizowały małe i średnie firmy. 

Problem w tym, że przedsiębiorcy mają jednocześnie finansować te zadania. Procedury 

przewidziane w rządowej uchwale mogą grozić bankructwem firm czy posiłkowaniem 

się kredytami, gdzie na chwilę obecną mamy duże podwyżki stóp procentowych oraz 

wysoki poziom inflacji. Radny zaznaczył, ze rosną koszty inwestycji drogowych, m.in. 

z powodu wzrostu cen materiałów. Wykonawcy są zobowiązani do finansowania zadań, 

na które zamawiający otrzymał wstępną promesę, będzie to oznaczało, że 

przedsiębiorcy z własnych środków będą realizować inwestycje, a zapłatę dostaną 

dopiero po wykonaniu inwestycji.  

2. Budowa nowego bloku operacyjnego w PCM Sp. z o o. w Braniewie – została podpisana 

umowa na dofinansowanie budowy bloku operacyjnego. Jakie są szacunkowe koszty 

związane z obecnymi cenami na rynku  i czy inwestycja zostanie rozpoczęta w tym 

roku.  

Przewodniczący K. Korneluk poinformował, że w edycji II Programu Inwestycji 

Strategicznych Polski  Ład również jest zabezpieczenie dla wykonawców; zamawiający, 

zobowiązani są do przekazania 5% wkładu własnego, jako zaliczki dla wykonawcy. Taka jest 

procedura. Wykonawca może, ale nie musi otrzymać zaliczkę. Co do budowy nowego bloku 

operacyjnego, jest na ukończeniu przygotowana procedura przetargowa i lada  dzień zostanie 

ogłoszony przetarg.  

Starosta, K. Motyka poinformował, że faktycznie złożone zostało 5 wniosków: na edycję II 

Programu Inwestycji Strategicznych Polski  Ład zostały złożone 3 wnioski: Modernizacja DP 

Nr 1385N na odc. Braniewo – Płoskinia; modernizacja głównych szlaków komunikacyjnych: 

drogi powiatowe – Gronowo - Kalinowiec, Gronówko – Lipowina, Bornity- Glebiska, 

Krzekoty – Lelkowo; modernizacja istniejącego boiska szkolnego w ramach zadania 

„Modernizacja infrastruktury sportowej”, pozostałe 2 wnioski zostały złożone w Rządowym 

Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych - edycja trzecia – PGR i są to: 

modernizacja istotnych szlaków komunikacyjnych Powiatu Braniewskiego: drogi powiatowe – 

Kurowo Braniewskie – Stare Siedlisko, Baranówka – Wielkie Wierzno, Wilczęta – Karwiny, 

Glądy – Pawły, Ronin – Nowiny, Zawierz – Pierzchały, Grzechotki – S22, Jachowo – Lutkowo, 

Piele – DP Nr 1322N , zakup samochodu ciężarowego – wywrotki oraz koparko – ładowarki. 

 



 

 

Program ten przeznaczony jest dla gmin, powiatów, związków międzygminnych i związków 

powiatowo-gminnych, na obszarze których funkcjonowały zlikwidowane państwowe 

przedsiębiorstwa gospodarki rolnej. Zakup sprzętu dla ZDP w Braniewie jest zdecydowanie 

korzystniejszy finansowo, gdyż prace są prowadzone we własnym zakresie i dzięki temu będzie 

można realizować większy zakres koniecznych prac modernizacyjnych infrastruktury drogowej 

Powiatu. Zakup sprzętu w znacznym stopniu usprawni wykonywanie wszelkich prac 

związanych z modernizacją, remontami i bieżącym utrzymaniem dróg, przez co poprawi 

standard utrzymania i poziom bezpieczeństwa drogowego i pieszego.  

Radny, M. Kudliński poinformował o wystosowaniu pismo do Ministra Finansów, Mateusza 

Morawieckiego z prośbą o rozważenie możliwości rekompensaty finansowej z tytułu 

utraconych przez samorząd dochodów, związanych z opłatami za zajęcie pasa drogowego. 

Powiat Braniewski utracił planowane dochody z tytułu opłat za zajęcie pasów drogowych o 

łącznej wartości 5.500.000 zł. Rekompensata ma na celu umożliwienie realizacji planowanych 

inwestycji oraz wykonanie bieżących zadań w ciągu dróg powiatowych i jest konieczna z uwagi 

na ważny interes społeczny mieszkańców Powiatu. 

Radny, A. Mieczaniec zapytał czy Rządowy Fundusz Polski Ład: Program Inwestycji 

Strategicznych - edycja trzecia – PGR został rozstrzygnięty. 

Starosta, K. Motyka poinformował, ze rozstrzygnięcie konkursu nastąpi pod koniec czerwca 

lub na początku lipca 2022 roku. 

 

Ad.9 Zakończenie obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Ł. Korneluk zakończył 

obrady XXXV sesji Rady Powiatu o godz. 09:36. 

 

 

 

Przewodniczący Rady 

Powiatu Braniewskiego 

Łukasz Korneluk 

Protokół sporządziła: 

Alicja Stępniewska 

 

 

 

 



 

 

 

 


